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Božično novoletno razpoloženje 
obarvano po Evropsko
Pred nami so božični prazniki, ki se 
začenjajo na prvi sveti večer. Božični 
prazniki se z božičem šele začenjajo, 
trajali pa bodo do nedelje po 
prazniku svetih treh kraljev. Letošnji 
božični prazniki bodo obarvani 
Evropsko, saj naj bodo obiskali 
mladi iz cele Evrope, ki bodo prišli 
na evropsko novoletno srečanje za 
mlade v Ljubljano. Pričakujemo jih 
kar pet tisoč. Ti mladi, ki prihajajo 
med nas, so kot betlehemski 
pastirčki, ki so se prišli poklonit 
novorojenemu dečku, ki je ležal v 
preprostih jaslih. Le svetla zvezda na 
nebu in glasovi angelskega petja so 
pričali o tem, da ta otrok ni navaden 
deček, ampak je Božji Sin. Se bomo 
prebivalci Ljubljane izkazali kot dobri 
gostitelji in bomo 

poleg Božjega Sina v svoje domove 
sprejeli tudi taize-ske romarje, ki 
prihajajo in ga spremljajo, ali se 
bomo delali, da v naših domovih ni 
več prostora, da bi sprejeli popotnike 
iz daljnih dežel in tujih krajev? Božji 
Sin ve kako je, če zate ni prostora 
v toplem domu in moraš živeti v 
hlevu, kjer te grejejo živali. Jezus 
upa, da so se od takrat človeška srca 
otoplila in omehčala ter da je v njih 
sedaj dovolj Božje ljubezni, da smo 
jo pripravljeni deliti tudi z drugimi 
ljudmi.
Vsem bralkam in bralcem 
kodeljevskih Vrtnic želim 
blagoslovljene božične praznike 
in čim več dobrega v novem 
koledarskem letu.
župnik Grega
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MOJ TAIZE

V zadnjem mesecu, sploh pa 
zadnjih dneh, smo precej 
bombardirani s spodbujanjem 
biti gostitelj mladim, ki 
bodo čez nekaj dni prišli v 
našo ljubo deželico na veliko 
molitveno srečanje. Verjamem, 
da bo molitev vseh teh mladih 
v Sloveniji blagoslov tudi za 
vse nas, njene prebivalce. 
V teh dneh me ob vsem 
tem misli zanesejo na moje 
(oz. najine) lepe spomine 
na Taize. Sama sem se 
tedna v tej francoski vasici 
udeležila dvakrat, rada sem 
se udeležila taizejskih molitev 
na SKAM-u in v evangeličanski 
cerkvi (na Gosposvetski), 
sodelovala pa sem tudi pri 
izvedbi nekaj takih molitev 
za našo animatorsko (in 
dekanijsko) skupnost. Njihove 
bogate molitve so mi bile že 
od nekdaj blizu in še zdaj 
imam lepe spomine nanje. 
(Pa preizkušeno blagodejno 
vplivajo tudi na spanec otrok v 

avtu ).

Torej, moja prva izkušnja 
Taize-ja sega v leto 2013, ko 
sva se z Rokom v organizaciji 
takratnega SKAM-a (danes 
namesto njega deluje zavod 
Katoliška mladina, ki je tudi 
soorganizator Taizejskega 
srečanja v Ljubljani) udeležila 
tedna v Taizeju. (In naslednje 
leto zaradi navdušenja 
še enkrat v lastni režiji 
animatorske ekipce). Kljub 
vsem pomislekom, ki sem jih 
imela pred odhodom, mi je 
ostal v zelo lepem spominu. 
Moj glavni pomislek je bil prav 
moje (ne ravno najboljše) 
znanje angleščine oz. strah 
pred govorjenjem v angleščini. 
Pa je nekako šlo, in to brez 
nekega posebnega stresa. 
Vrstniki so bili zelo odprti 
(kljub različnim narodnostim in 
veroizpovedim), malo si lomiš 
jezik, malo brskaš po (praznih) 
možganih in iščeš besedo, 
kakšno besedo ponazoriš 
kar z gestami, če pa česa ne 
razumeš, pa kar pokimaš. 
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 V resnici mi je bil daleč 
najtežji pogovor v skupinah. Ko 
z drugimi mladimi deliš svoje 
misli, občutke, izkušnje …, in 
to v drugem jeziku. Pa je tudi 
to nekako šlo. 

Spali smo večinoma v šotorih 
na bližnjem travniku (ponoči 
je bilo kljub spalni vreči zelooo 
mrzlo, tako da sva po nekaj 
dneh z Rokom zamenjala 
spalni vreči in sem jaz bolje 
spala :D), nekateri pa v sobah 
oz. barakah v okolici cerkvice. 
Zjutraj se je dan začel z 
zajtrkom: vsak je dobil eno 
žemljo, maslo ter tablico 
jedilne čokolade, s katero si 
si maslo razmazal in jo neto 
vložil v žemljo. Njam. Zraven 
pa še kakav. Prav poseben 
taizejski zajtrk, ki se ga še 
danes spominjam. Dopoldne 
so bile različne delavnice. 
Sama se dobro spomnim 
delavnice o glasbi, kjer smo 
se ulegli na tla ter poslušali 
izvedbo klasične orkestralne 
maše. Znotraj vasice je tudi 
majhna cerkvica, ki je kljub 

velikemu številu mladih dokaj 
prazna. Tam zraven je tudi 
grob br. Rogerja, ki je imel 
zelo veliko zaslugo za ta 
ekumenska srečanja. En dan 
sva se z Rokom z avtobusom 
odpeljala tudi v bližnjo vasico 
Cluny, ki slovi po znamenitem 
benediktinskem samostanu. 
Največji vtis pa so name 
pustile molitve. Lepo je bilo 
doživeti, da toliko mladih 10x, 
15x ali celo 20x zapoje isti 
(večinoma) umirjen napev. 
Ob spremljavi instrumentov, 
večglasno … Lepo je biti del 
tako povezane molitve, ki v 
eni pesmi združuje mlade z 
vsega sveta. Enkrat poješ v 
angleščini, naslednjo pesem 
v nemščini, še naslednjo 
šušljaš v poljščini in si seveda 
zelo ponosen, če kdaj pa 
kdaj zaslišiš kakšen napev 
v slovenskem jeziku. Taka 
molitev je bogastvo, ki je v 
Sloveniji zlepa ne doživiš. In 
prav taka priložnost, doživeti 
to umirjeno povezanost, bo 
v prihodnjih dneh prav blizu, 
blizu nas. Sama se zaradi 
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naše družinske dinamike in 
taizejskega časovnega okvirja 
verjetno molitev ne bom 
mogla udeležiti, spodbujam pa 
vse mlade in mlade po srcu, 
da pridete z vrstniki iz vse 
Evrope slavit Boga. Napevi so 
enostavni, se ponavljajo, odveč 
je strah, da jih ne poznaš, 
saj ti takoj osvojijo srce. Če 
pa si za bolj bogato petje, se 
priključi altom, tenorjem ali 
basom. 

Prav zaradi vseh teh lepih 
izkušenj, sva se po dolgem 
premisleku odločila, da tudi 
sama sprejmeva k nam domov 
tri mlade romarje. (Upava, da 
bodo gostje preživeli. ) Sicer 
nimamo ravno veliko prostora, 
kaj šele miru, a vendar … 
Če ne bomo ravno bolni, je 
verjetno vseeno bolje spati v 
stanovanju na tleh kot v dokaj 
brezosebni dvorani, poleg 
tridesetih drugih, kot sardine 
v konzervi. Poleg tega bo pa 
tudi zanimivo videti, kako se 
bodo na tujce v našem domu 
odzvali najini otroci. Upam, da 

ne preslabo in se taizejskih dni 
veselim, kajti prav preko naših 
gostov, bom kljub družinskim 
obveznostim lahko tudi sama 
začutila in prejela majhen 
del blagoslova tega velikega 
srečanja. 

Meta Kastelic

 »Kdor sprejme vas, sprejme 
mene; in kdor sprejme mene, 
sprejme tistega, ki me je 
poslal. (Mt 10,14) 

ŽENA, KI JE KRVAVELA

Verjetno ste že slišali za ženo, 
ki je krvavela. 

Pa to ni bilo neko običajno 
krvavenje. Ne, šlo je za skoraj 
medicinski fenomen. Krvavela 
je namreč že 12 let. 

12 let je kar dolga doba. Morda 
je vaš otrok star dvanajst let. 
Morda ste poročeni 12 let. 
Morda že 12 let varčujete za 
novo hišo. Morda ste že 12 let 
v službi. Ali pa vam še 12 let 
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manjka do penzije. To so po 
navadi stvari, ki jih merimo 
v letih, in za katere lahko 
naraste številka tudi do 12, pa 
se niti ne zdi visoka. 

Ampak ali si predstavljate, 
kako je krvaveti 12 let, ne da 
bi vedeli, zakaj? In predvsem, 
ne da bi vedeli, koliko časa 
boste še morali krvaveti? Kako 
dolgo bo še iz vas odtekalo 
življenje in upanje?

Ker verjamem, da se v 12 letih 
človek kar precej načaka. In 
verjetno se je načakala tudi ta 
žena. Poskusila je vse sorte, 
kar so ji prodajali šarlatani, 
padarji in zdravniki, pa nihče 
ni imel zdravila zanjo. Bila je 
obupana. Brez upanja. Kako 
je sploh živela iz dneva v dan? 
Je sploh še upala, ali je samo 
»živela«, dihala, jedla in spala? 
In krvavela. In čakala. Ker ji 
drugega ni preostalo. 

Potem pa je, kar naenkrat, 
slišala za Jezusa. Samo slišala 
je zanj. Ni videla, kako govori 
na gori, kako ozdravlja bolne 
in oznanja božje kraljestvo. Ni 

imela tega privilegija, da bi se 
z njim srečala v živo in bi jo 
to pritegnilo, da bi mu sledila. 
Ne, samo slišala je zanj. In 
to je bilo dovolj, da je nanj 
še zadnjič stavila vse svoje 
upanje. Svoje življenje. 

Kako je lahko po 12 letih 
odtekanja življenja našla 
upanje v enem človeku? Kako 
je vedela, da ni lažni prerok 
ali samo eden izmed mnogih, 
ki so jo že pustili na cedilu? 
Kako je sploh imela pogum, 
da je tvegala še enkrat? Ali ni 
v takšni situaciji lažje obupati 
in samo čakati, da se konča? 
In da je lažje nehati upati 
kot se boriti za to, kar se zdi 
nemogoče?

Ne vem. Mislim pa, da tega ni 
zmogla sama. V isti knjigi, kjer 
najdemo zgodbo o tej ženi, 
piše, da Duh prihaja na pomoč 
naši slabotnosti (Rim 8,26). In 
morda je Duh življenja vodil 
njeno srce, da je zaupala, 
da je Jezus odgovor za vse 
njene težave. In morda ji je 
Duh pomagal vstati, še zadnjič 
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postaviti srce na preizkušnjo in 
jo vodil med množico, ki se je 
odpravila za njim in pritiskala 
nanj (Mr 5,24). 

Toda to še ni bil višek Božjega 
dotika. Dal ji je tudi vero in 
ona je bila to vero pripravljena 
sprejeti, da če se dotakne le 
njegove obleke, bo rešena (Mr 
5,28). Jezusu se ni treba niti 
ustaviti. Ni mu treba poznati 
njenega imena ali kakšne 
težave ima. Ni treba, da ji 
položi roke na glavo. Ne rabi 
njegove posebne pozornosti. 

Zanjo je dovolj samo košček, 
rob njegove obleke. 

Samo košček obleke, da se ji 
vrne življenje.

In življenje kar naenkrat ne 
doteka več. Še več, povrne 
se čezmerno za vse, kar je 
izgubila v teh 12 letih. To je 
več kot to, kar je upala in 
pričakovala.

To je pa gotovo razlog za 
veliko veselje, kajne? 

Toda žena sama spoznava, 
kaj je doživela. Čudež, nič 

manj. Vendar se ne smeji in ne 
vriska in ne zbira ljudi, da bi 
prisluhnili njeni sreči. Namesto 
tega je vsa preplašena 
trepetaje pristopila, se vrgla 
predenj in mu povedala vso 
resnico (Mr 5,33). Ker ko 
prepoznaš Boga, ko gledaš 
Boga, ko si se dotaknil roba 
njegove obleke in je bilo to 
dovolj, da si bil ozdravljen in 
odrešen … Takrat ni radostnega 
smeha. Pred to močjo lahko 
le trepetaš v spoštovanju in 
hvaležnosti. In se sprašuješ, 
kako je lahko milost tako 
velika, da se je to zgodilo prav 
tebi, ko se ti je zdelo, da si bil 
od vseh pozabljen. Še najbolj 
pa od Boga. 

»Tvoja vera te je rešila.« Ne 
njegova moč, ne košček te 
obleke, ampak njena vera 
vanj. V njegovo ime. Ker je 
bilo to vse, kar je imela, na 
kar se je lahko naslonila. 

In bilo je dovolj.

Zgodba o tej ženi mi je še 
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posebej ljuba, pa ne vem, 
zakaj. Morda zato, ker sem se 
tudi jaz kdaj počutila, kot da 
sem bila nekje zataknjena, 
da je od mene odteklo vse 
upanje in polnost življenja. 
Ampak kar mi zadnje čase bolj 
in bolj daje tolažbo, je to, 
da je vera, ki jo je odrešila, 
tudi dar od Boga. Zanjo ne 
morem trenirati, barantati ali 
jo kako drugače pridobiti s 
svojimi močmi, pa naj se še 
tako trudim. Ne, vera je dar. 
In namenjena je vsakemu, ki 
ima dovolj odprto srce, da jo 
je pripravljen sprejeti. To je 
pa tudi edino, kar je zares 
potrebno, če želimo slediti 
Jezusu. Izročiti vse naše 
življenje v njegove roke.  

Zato je namreč prišel. In še 
vedno prihaja, še posebej v 
teh dneh.

Da bi imeli življenje, in da bi 
ga imeli v obilju. (Jn 10,10)

Iva Bevc

PROSJAČENJE IN 
RELATIVIZEM

“Jaz ne prosjačim. Jaz samo 
prosim za pravičnost, da 
lahko tem ljudem, ki delajo, 
pomagamo,” je rekel Pedro 
Opeka na svojem obisku v 
Sloveniji v začetku decembra. 
Če bi želeli biti pikolovski, bi 
lahko rekli, da izjava ne drži. 
Kdor zelo vztrajno prosi (in 
za Pedra Opeko bi to že lahko 
trdili), kaj dela drugega, kot 
da prosjači? Če rečeš prosim 
enkrat ali dvakrat, je to nekaj, 
če pa to ponavljaš na vsakem 
obisku, v večini izjav? Kako to 
ne bi bilo prosjačenje?

Podobno je bilo z govorom 
Slavoja Žižka na odprtju 
Frakfurskega knjižnega sejma, 
ko je v svojem daljšem govoru 
večkrat zatrdil, da obsoja 
napad Hamasa na Izrael in 
da ga nikakor ne relativizira, 
vendar je večino govora 
razlagal, da ni nelogično, da je 
do tega prišlo in ga je s tem do 
neke mere vseeno relativiziral. 
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Kaj pa relativizacija pomeni, 
če ne tega, da damo stvar 
v širši kontekst in začnemo 
s pregledovanjem odtenkov 
sivine, beli in črni barvi pa 
se skorajda odpovemo? Da 
navedem tri direktne citate iz 
njegovega govora: 

1) »Brezpogojno obsojam 
Hamasov napad na Izraelce 
blizu meje z Gazo – brez 
kakršnihkoli če in ampak.« 

2) »Ne primerjam. Ne, to ni 
relativiziranje.« 

3) »Če tega ne upoštevamo, 
če ne upoštevamo dogajanja 
na Zahodnem bregu, potem ne 
moremo razumeti razmer.«

Mislim, da je očitno, da 
se v prvem primeru Pedro 
Opeka skuša izogniti besedi 
prosjačenje, v drugem 
pa Slavoj Žižek besedi 
relativizacija, vendar pa 
pri tem nista ravno najbolj 
prepričljiva. Filozof prav 
zdrsne od citata 1 (ko 
suvereno zatrdi) preko citata 
2 (ko se nekako opravičuje) 

do zaključka pri številki 3 (ko 
dvakrat uporabi »če«, ki je 
rekel, da ga ne bo in zaključi 
ravno obratno, kot je začel). 

Vendar menim, da je zadevo 
tukaj smiselno obrniti. V 
nadaljevanju bom postal 
zagovornik obeh zgornjih 
izjav, le skušal ju bom 
malo razjasniti, dodatno 
premisliti. K misijonarjevi 
prošnji se vrnem na koncu, 
najprej se mi zdi smiselno 
nekoliko razsvetliti aktualno 
problematiko Svete dežele. 
Bog je izbral res posebno 
deželo, v katero je v čas 
in prostor vstopil, kar pri 
božiču skušamo podoživeti. 
Da bi razumeli stanje tam 
potrebujemo relativizem, 
kajti le tako se nam odprejo 
oči za trpljenje Palestincev in 
pogubne posledice v katere 
njihovo trpljenje pelje. O 
teh temah je bilo mnogo 
zapisanega, vsekakor več kakor 
bi bilo smiselno tu povzemati 
v župnijskem glasilu, je pa 
nek poudarek, ki se mi zdi v 
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javnosti premalo razširjen: 
demografija. Palestinci imajo 
eno najvišjih rodnosti na svetu, 
torej, število živorojenih otrok 
na žensko, saj ima v povprečju 
vsaka ženska 4,6 otroka. 
Torej, največ žensk ima po pet 
otrok, verjetno sledijo tiste s 
šestimi in štirimi, saj vsaka, ki 
ima le enega povprečje zelo 
močno potegne navzdol. Tako 
se je v Gazi v obdobju 2000-
2020 prebivalstvo skorajda 
podvojilo. Splošno pravilo, 
ki le izjemoma ne drži, je 
namreč takšno: slabše kot 
gre državi, za več otrok se 
bodo njeni prebivalci odločali. 
To ni zgolj pomanjkanje 
kondomov ali kakšno podobno 
razsvetljensko nerazumevanje 
problematike, temveč je to 
širše družbeno vprašanje. 
Če omenim zgolj dojemanje 
džihada, torej svete vojne, 
ki po islamskem učenju na 
prvem mestu pomeni džihad 
peresa, torej razumskega 
prepričanja ljudi v prestop 
v islamsko vero, na drugem 
mestu pa je običajno bolj 

poznani džihad meča, ki se ga 
danes vse prepogosto omenja 
kot glavno značilnost islama. 
No, obstaja še en neuraden 
način džihada: ženski džihad 
– torej, rojevanje otrok. In ta 
verzija džihada je potekala 
in bo potekala še naprej, 
razen če Izrael izvede drugi 
holokavst. (Že razmišljanje o 
tem, bi moralo biti absurdno 
– pa žal ni – saj gre za 
državo, kjer je obisk muzeja 
holokavsta ena pomembnih 
protokolarnih destinacij.) 
Posledice velikega števila 
otrok pa so sedaj povsod 
razsejana otroška trupla po 
Gazi. Nemogoče za Izrael je, 
da bi kaj vojaško posredovali, 
pri tem pa ne ubijali otrok, 
saj so otroci vsepovsod. Za 
razliko od slovenskih ulic, 
kjer imamo v povprečju 1,6 
otroka na žensko in otroke, 
ki so skrbno razporejeni po 
vseh mogočih popoldanskih 
dejavnostih. V Gazi je življenja 
neizmerno veliko in ga bo 
skoraj zagotovo tudi po vojni. 
(V dodatno razlago, zakaj je 
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toliko otroških žrtev: Hamas 
se namenoma skriva za 
otroki, svoje taktične centre 
namenoma premikajo med 
bolnišnicami, gosto poseljenimi 
stavbami itd.) Po drugi 
strani pa so vsi, ki so žive 
priče trpljenja, ki ga Izrael 
prizadeva njihovim bližnjim 
postavljeni v skušnjavo, da 
bi obupali nad svetom ter v 
imenu pravičnosti naredili 
tisto, kar je edino še mogoče, 
edino na videz zveličavno. 
Tako dobimo fenomen 
mladih teroristov, mladih 
samomorilcev, kajti koncept 
kozmične vojne, ki uči, da 
življenje ni le stvar tega sveta, 
temveč nekaj več, ponuja 
rešitev iz - za razsvetljenskega 
človeka - nerešljive situacije. 
Torej, slabše kot gre Gazi, višja 
bo dolgoročna rodnost, več 
mladih fantov se bo včlanilo 
v Hamas, pa tudi več ljudi bo 
sovražilo Izrael in po tihem 
podpiralo Hamasove akcije. 
(Ko zapišem Hamas s tem 
mislim tudi vse prihajajoče 
teroristične organizacije, 

ki mu bodo sledile. Gotovo 
Izrael lahko izsledi nekaj 
vrhovnih voditeljev Hamasa 
in jih likvidira, ampak kako 
je že z hidrinimi glavami 
v grški mitologiji? Kolikor 
jih posekaš, toliko jih bo 
zraslo nazaj – morda pa 
celo v podvojenem številu! 
In potem so tu še Hamasu 
konkurenčne teroristične 
organizacije, ki le čakajo, da 
se nekaj prostora odpre njim, 
seveda ga bodo zapolnili z 
zelo podobnim programom 
in gesli, kot jih ima Hamas.) 
Skratka, rešitve ni na vidiku 
in je seveda tudi pozneje 
ni pričakovati; obupati nad 
stanjem je pravzaprav edina 
racionalna možnost. In vendar 
ostajam na stališču, kot sem 
ga opisal v prejšnjih Vrtnicah 
na primeru Etiopije oziroma 
njenih nesrečnih prebivalcev 
ujetih v državljansko vojno 
in splošno nasilje. Pomagati 
je treba, še najbolje pa tam, 
kjer je največja verjetno, da 
bo pomoč prišla v prave roke. 
Hkrati pa je pomoč vsakemu 
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človeku pomoč Bogu. V Svetem 
pismu zelo lepo piše: »Kar 
koli ste storili enemu od teh 
mojih najmanjših bratov, 
ste meni storili.« Bodite 
pozorni, NE PIŠE: »Kar koli ste 
storili enemu od teh mojih 
najmanjših bratov, je kot da 
bi meni storili.« Preberite še 
enkrat originalni citat. Nič ni 
metaforično, nič ni preneseno 
ali preslikano iz človeka na 
Boga. Ne, vsako dejanje, ki je 
narejeno človeku, je narejeno 
Bogu. To je skrajni humanizem, 
ampak saj humanizem brez 
Boga prav veliko smisla niti 
nima. In tako se lahko vrnemo 
k zatiranim Palestincem, k 
izraelskim družinam, ki so 
izgubile svoje najdražje, k 
zavedenim samomorilcem, 
ki imajo napačno predstavo 
o Bogu, napačno predstavo o 
tem kako zmagati v kozmični 
vojni. In pridemo tudi k temu 
kar je Žižek govoril, pa ni 
znal ali hotel ustrezno izraziti 
… Lahko moralno obsojamo 
dejanja, celo moramo jih 
obsojati! Po drugi strani pa 

moramo razumeti človeka, tudi 
če je na meji nedoumljivega. 
Relativizem, opravičevanje? 
Gotovo. Ponosno si pripenjam 
značko velerelativista. 
Menim, da je tovrstne značke 
začel deliti prav Jezus, ko 
se je družil s pocestnicami 
in cestninarji in ko se je na 
križu usmilil razbojnika. In 
da v relativističnem slogu 
zaključim s Pedrom Opeko: Ali 
ni prosjačenje pravzaprav edini 
smiseln odgovor na neskončno 
bedo in pomanjkanje, ki se 
mu kot človeštvo ne uspemo 
izmakniti? Ali je prošnja 
sploh resno mišljena, če 
ni pripravljena, da se v 
naslednjem hipu spremeni 
v prosjačenje? Ali je možno 
preprosto reči prosim in misliti 
nič več in nič manj kot to? 
Če je več, je prosjačenje, če 
je manj, je zgolj nekoristna 
vljudnost. Verjetno je možno, 
mislim pa, da ni ravno pogosto. 
Po drugi strani pa, ali nas citat 
Pedra Opeke z vrha članka 
pravzaprav ne prosi, da mi 
postanemo ljudje? Da nas s to 
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svojo prošnjo spreminja v tiste, 
ki lahko nekaj naredijo. Dvigne 
nas na višjo bivanjsko raven, 
od nas je odvisna pravičnost. 
Od mene je odvisno, ali 
obstaja pravica ali ta ne 
obstaja. Ali nas ne prosjači v 
nekem smislu zaradi nas samih, 
nam v korist, še bolj kot 
tistim, ki bodo prejeli »naš« 
riž? Saj nismo pridelali ne 
riža, ne dali jim ga ne bomo. 
In vendar imamo možnost 
pomagati tam in nahraniti 
Boga, ki je nekoliko bolj 
temnopolt, kot si ga v Sloveniji 
običajno predstavljamo. 
Relativno gledano je vsekakor 
bolj smiselno pomagati na 
Madagaskarju, kakor pa 
recimo v Gazi, kjer se tudi 
humanitarna pomoč hitro lahko 
spremeni v nego bodočega 
samomorilca, a vendar, za 
vsakega izmed teh mladih 
Palestincev posebej moramo 
verjeti, da se to ne bo zgodilo, 
če se temu odpovemo, smo 
izgubili edino absolutno – Boga.

Rok Kastelic

O PREDSEDNIKOVEM 
GAMSU IN KODELJEVŠKIH 
MINISTRANTIH.

Na Kodeljevem je bil 
preparator živali Herford. 
Dober in poznan daleč naokoli. 
Vsi lovci so nosili uplenjene 
živali k njemu.

Za kodeljevško mularijo je bil 
to nekako skrivnosten poklic. 
In vabljiv obenem. Večkrat 
so oprezali okoli hiše, ki je 
bila v bližini cerkve. Zanimalo 
jih je kaj se vse dogaja tam 
notri. Nikoli jim ni uspelo, da 
bi videli delo človeka, ki zna 
nagačiti živali. Sem in tja so 
ujeli ob priškrtnjenih vratih 
vse polno živali, ki so v svojih 
prežah čakale, da jih odnesejo 
tisti, ki so jih ustrelili. Mojster 
otrok ni spustil v svojo hišo. 
Sicer se je Roman, ki je bil 
njegov sosed, hvalil, da je že 
bil pri njem. Pripovedoval je, 
kako ga je spustil v delavnico. 

Vendarle mu niso prav verjeli. 
Tisto kar je pripovedoval se 
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jim je zdelo skoraj neresnično. 
Istočasno pa tako vznemirljivo, 
da jih je še bolj vleklo v 
bližino preparatorjeve hiše. 
Pripovedoval je o  sobah polnih 
živali: medvedi- takšni skoraj 
do stropa, v grozečih držah. 
Takšne kot so si jih slikali v 
domišljijskem svetu, ki so ga 
doživljali ob branju Karla Maya 
in njegovega Winetouja.

Roman je razlagal tudi o risih, 
pa divjih zajcih, da o racah 
in ostali drobnariji sploh ne 
govorimo.

Menda je videl celo tigra … ja, 
pravega tigra!!!

Ampak mojster le ni bil 
tak otrokomrzneš kot se je 
govorilo. Ni prav, da bi se mu 
delala krivica. Hočevarjev 
Janez je vedel povedati, da 
je Brdovnikov Lado, le lahko 
prišel v mojstrovo delavnico. 
In je mojstru Herfordu celo 
pomagal pri delu. Menda ga je 
naučil celo preparirati manjše 
živali, kot so miši in podobno.

No pa se je zgodilo, da so k 

mojstru prinesli uplenjene 
gamse samega predsednika 
države. 

To je bil Tito. Večkrat je prišel 
v Slovenijo na obisk. In seveda 
tudi na lov. Tito je bil v tistih 
časih najbolj čislana oseba v 
Jugoslaviji. Čaščen skoraj kot 
božanstvo. Ker je bilo veliko 
mesa, je mojstrova žena 
razdelila meso sosedom. Nekaj 
ga je podarila tudi župnišču.

Gospod Hribšek se je takoj 
domislil, da bi bilo krasno, 
če bi se ministranti odpravili 
na kakšen izlet in tam  pekli 
meso predsednikovega gamsa. 
Kakšna čast!                   

Seveda so bili vsi navdušeni 
nad idejo.

Dogovorili so se, da bodo pekli 
nekje pod Šmarno goro. Tam 
nekje pri Vikrčah. Vse skupaj 
bi združili še z izletom na 
najbolj obiskano izletniško 
točko.

Župnijski kuhar Vanek je vse 
lepo pripravil. Gamsa je dal 
za nekaj dni v »paco« . To je 
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mešanica začimb, olja pa nekaj 
vina, pa kaj si ga vedi še kaj. 
Mlajši so samo poslušali, ko 
je kuhar razlagal duhovnemu 
pomočniku Hribšku, kako je 
treba vse pripraviti, da bo 
dobro.

Fantom je bilo vseeno, kako 
se mora pripraviti meso, da ne 
bo imelo zoprnega okusa po 
divjačini. Njim se je po glavi 
podil ponos, da bodo jedli 
gamsa, ki ga je ustrelil sam 
Tito.

Tisti sobotni dan se je vreme 
zoprno skisalo. Pomlad se je 
komaj prebujala in dnevi so bili 
še mrzli. Vreme pa muhasto.

»Ampak vseeno gremo! Saj 
ne bo dežja«, je bil zaključek 
fantov z gospodom Stanetom 
in kuharjem na čelu. Klicali 
smo ga Vanek, ker je bil doma 
tam ob Muri. Sicer je bil pa 
verjetno Ivan.

Mestni avtobus jih je potegnil 
proti Gorenjski. Šmarna gora 
je imela vrh zakrit z veliko 
megleno kapo.

Namesto po običajni izletniški 
poti so zavili po gozdni poti po 
pobočju Grmade.

Po polurni hoji so našli prostor 
na jasi. Kasneje so ugotovili, 
da je bilo to že v bližini 
Turnca, kjer so od nekdaj 
vadili začetniki plezalci.

Na jasi je Vanek prevzel 
komando.

»Naberite čim več suhih vej, 
da bomo lahko pripravili 
ogenj!«

Razleteli so se po hosti in nosili 
veje. Eni bolj suhe, drugi manj. 
Kmalu jih je bilo za velik kup.

Gospod Hribšek je zakuril, da 
se je dim razposajeno potegnil 
med veje dreves.

Nekaj je robantil, da so 
nekatere veje preveč mokre, 
ampak kmalu je vse skupaj 
prav lepo gorelo.

Potegnil je iz torbe veliko 
posodo s pripravljenim 
gamsom. Lepo narezani majhni 
kosi mesa!

Duhovnik je narezal kruh. Kako 



15

lepo je zadišal! Na svežem 
zraku kruh lepše diši, kot 
doma v kuhinji.

»Zdaj si pripravite še palice! 
Da boste nanje nataknili meso 
in ga pekli. Palice ne smejo 
biti suhe, če ne vam bo vse 
pogorelo.«  

Z nožki so odrezali sveže 
palice iz grmovja, naredili na 
koncu špico in lesena nabodala 
so bila pripravljena.

»Tako, zdaj naj vsak vzame 
iz posode kos mesa in naj ga 
natakne na palico. Potem pa 
še malo počakajmo, da bo več 
žerjavice. V ognju se meso 
ne sme peči. Potem se zažge 
in je zanič,« jih je podučeval 
mojster kuhanja. 

Kosi mesa, ki jih je Vanek 
skrbno narezal in pripravil 
doma so bili zoprno spolzki, ko 
so jih natikali na palice. Janeza 
so spominjali na kapeljne, ki 
so jih lovili in tudi pekli ob 
Grubarišu. 

Marsikateri kos je padel na 
tla. Pa nič zato, če je bil 

kakšen drobec peska na njem. 
Navadno je po drugem poskusu 
ostal na palici.

Nekaterim sta pomagala tudi 
kuhar in gospod Stane.

Potem se je začelo. Pečenje 
predsednikovega gamsa!

Niso vzdržali, da bi ogenj 
dogorel in bi se naredila 
žerjavica. Počepali so ob ognju 
in potiskali vsak svojo palico 
v rumene zublje. Čeprav jih 
je Vanek nenehno opozarjal, 
naj ne silijo mesa v ogenj, ni 
nič pomagalo. Bolj kot pekli 
so ga dimili in žgali. Skakali so 
sem in tja okoli ognja in iskali 
najbolj primeren prostor- kjer 
je bil ogenj največji seveda. 
V takšnem prerivanju je 
marsikakšen kos gamsa kar 
oživel in zdrsnil s palice v 
ogenj. Bilo je kar nekaj vroče 
krvi, ki jo je pomiril gospod 
Hribšek. In še bolj vroče so 
bile roke, ki so reševale meso 
iz ognja. Preden se je kos 
potegnil iz vročine je nastala 
neka čudno, črno zapečena in 
z ogljem posuta gmota.



16

Zadišalo je po pečenju. 
Prijetno in vabljivo. Lačni so 
bili zato je dišalo še lepše.

»Vanek kdaj bo pa tole 
pečeno?«, je bil radoveden Aco

»Če boste takole pekli, boste 
bolj malo jedli. Vse boste imeli 
zažgano«

»Malo potrpite in narahlo 
obračajte. Pa čim manj v 
ognju. Držite nad žerjavico!«, 
je še dodal duhovnik. 

Pa niso zdržali. Vsak je hotel 
čim prej poskusiti meso. Ni 
kaj! Imenitno: jesti gamsa in to 
še Titovega!

»Moj je že pečen«, je odločil 
Lado in vzel palico iz ognja. 
Zagrizel je v vroče meso. Kri 
se je pocedila po bradi. Meso 
še zdaleč ni bilo pečeno.

Lado je pljuval, druščina pa se 
je smejala.

»Sem rekel, da potrpite. Pa 
še enkrat vam pravim: ne 
porivajte meso v ogenj. Tako 
samo izgleda, da je pečeno, v 
resnici je pa še surovo.«

Pa so poslušali župnijskega 
kuharja. Ampak samo kratek 
čas. Potem pa so spet rinili 
vsak svoj kos mesa v ogenj.

Bili so nestrpni. Vsak je 
hotel čim prej okusiti 
predsednikovega gamsa. 
Predvsem zaradi lakote. Ta se 
je res krepko oglašala. Če ne 
bi bilo duhovnega pomočnika, 
bi pomlatili ves kruh, predno bi 
bilo meso pečeno.

»Ko bi vedel Tito, kaj delamo 
z njegovim gamsom«, je smeje 
ugibal Janez

»A res misliš, da ga je on 
ustrelil?« je pobaral Peter in 
nadaljeval: »Pripeljejo mu ga 
pred puško! On samo bumf 
pa je. Lahko pa ga je ustreli 
kakšen drug lovec, pa misli 
predsednik, da ga je on« 

»Kako pa to veš?« je zanimalo 
Acota.

» Doma sem poslušal, ko so 
se pogovarjali. Potlej se pa 
sam razkazuje in fotografira z 
divjačino, ki jo je ustrelil.«

»A si videl v časopisu 
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fotografije ustreljenih 
merjascev. Po moje jih je bilo 
kakšnih petdeset. Pa Tito in 
njegovi prijatelji so bili poleg. 
Takole so stali. Vsak je stal na 
eni nogi, druga pa je počivala 
na ustreljenem merjascu. Pa 
še naslonjeni na puško«, se je 
smejal Janez

Lakota je vsaj malo popustila. 
Ali pa so pozabili nanjo, ko so 
razpredali o nenavadnih lovcih.

Medtem so jim ognjeni zublji 
požirali meso na palicah.

Končno so le dočakali, da je 
Vanek povedal, da je zdaj pa 
gotovo že pečeno.

Začeli so s »kosilom«.

Vse je bilo zapečeno in trdo. 
Tudi okusa ni bilo pravega.

»Tole je pa trdo«, je potarnal 
Lado, ki je s kislim obrazom 
prežvekoval grižljaj mesa.

»Saj sem vam povedal, da 
boste vse zažgali«

»Tole je neužitno.«

Gospod Stane jim je svetoval: 
» Vse skupaj vržimo stran. Pa 

specimo nove. Glejte takole!« 
Pokazal je svoj kos mesa, ki je 
imel res lepšo barvo in se je že 
od daleč videlo, da je pravilno 
in lepo zapečen.

Dal je vsakemu »en griz«. Res 
je bilo okusnejše kot njihovo.

Potem so se lotili ponovnega 
pečenja. Za tolažbo lakoti jim 
je Stane odprl škatlo piškotov, 
ki jo je imel v nahrbtniku. 
Sicer jo je hranil za konec, 
pa kaj ko se je pečenje 
»sfižilo« in je bilo treba utišati 
kruljenje v želodcih. Ej, naši 
dobri salezijanci!!!

Spet meso na palice. In na 
žerjavico z njim. Zdaj so se res 
držali Vanekovih nasvetov.

Čez nekaj časa so se mastili z 
lepo pečenimi kosi gamsa.

Bilo jim je vseeno ali ga je 
ustrelil predsednik Tito, ali pa 
kakšen najet lovec. 

Važno je bilo, da so se najedli.

Potem so vse lepo pospravili, 
pogasili ogenj in jo mahnili 
proti vrhu Šmarne gore.
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Na stari fotografiji, ki nosi 
datum 26. 5. 1963, so ostali 
spomini na ta dan. Dokaz, da 
zgodba ni izmišljena.

Na njej so Aco Kastelic, Jože 
Križman, Peter Bergant, Janez 
Hočevar, Lado Brdovnik, 
duhovni pomočnik Stane 
Hribšek in kuhar Vanek. 

Peter Bergant

Opomba: Z natančnimi 
podatki, kot se to spodobi za 
vrhunskega gasilca, je pomagal 
Janez Hočevar

SLAVILNA VEČERA »KAO« 
BENDA

Ob zaključku leta več (treh) 
kulturnih in zabavnih projektov 
so iz glasbene sobe na Skali 
ob torkih zvečer končno spet 
odmevali ritmi in melodije 
sodobne krščanske glasbe – naš 
»KAO« bend je namreč vadil 
za že tako rekoč tradicionalni 

novembrski slavilni večer. 
In res, po mnogoterih vajah 
za nas najbolj obsežnega 
programa sodobne krščanske 
glasbe do sedaj, smo 14. 
novembra na Kodeljevem 
častili Gospoda v Najsvetejšem 
predvsem z glasbo. Letos pa 
je bila lokalna adoracija še 
nekaj več kot to, saj je bila 
pravzaprav generalka za en 
malce večji dogodek našega 
malega benda …

Že relativno kmalu po 
ustanovitvi in prvem 
prikupnem udejstvovanju 
»KAO« benda smo v oddaljenih 
fantazijah začeli sanjati o 
rakovniških Večerih sodobne 
krščanske glasbe in smo sami 
zase njim v odsev poimenovali 
tudi naše slavilne večere kot 
»Vas na griču«. Tako smo se 
šalili, saj smo vendarle bolj 
»kao« … potem pa smo letos 
poleti dobili ponudbo, da bi 
igrali na tistem čisto pravem 
Mestu na gori!

Vedno bolj navdušeni smo 
pričakovali 14. december, 
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ko je ta dogodek iz šal in 
skritih želja dejansko postal 
resničnost. V času zadnjih 
priprav smo videli, na 
kakšnem nivoju dejansko je 
Mesto na gori, kako dobro 
je vse organizirano in kako 
fenomenalna je tehnična 
ekipa. Res, še nikoli do sedaj 
se nismo zgolj usedli na naše 
stolčke, povedali, da bi malo 
več kitare in vokala v monitor, 
in je bilo vse perfektno 
urejeno, postavljeno in kasneje 
pospravljeno. Tehnične stvari 
na stran pa je bil večer res 
izredno lep. Zbralo se nas 
je dovolj, da smo skupaj 
ubrano peli Njemu, ki prihaja. 
Za nas je bil to neverjeten 
in enkraten dogodek, zato 
smo hvaležni, da smo imeli 
priložnost to doživeti.

Predvsem pa smo hvaležni za 
podporo vas, Kodeljevčanov, 
ki smo je bili na obeh molitvah 
deležni. Saj vemo, da na 
adoracije niste prišli samo 
zaradi nas, ampak nam vaša 
prisotnost veliko pomeni 

in nam daje še več veselja 
in motivacije za nadaljnje 
ustvarjanje – ko dobimo še 
zunanjo potrditev, da je naše 
delo dobro.

Koledarsko leto se izteka, naša 
sezona 2023/24 pa se je šele 
dobro začela, zato spremljajte 
spet v februarskih dneh, ko 
se že tretjič vidimo na »KAO« 
glasbenem večeru. Če kdo še 
ne ve, kaj imam v mislih, pa 
brez skrbi, kmalu boste imeli 
priložnost slišati kaj več ;)

Ponosna in hvaležna, da se 
lahko tako imenujem,

»KAO« kitaristka

BIRMANSKI VIKEND

Sredi novembra smo se z 
letošnjimi birmanci odpravili 
na birmanski vikend v 
Dominikov dom na Pohorju. 
Glavni namen vikenda je 
bil, da bi se z birmanci bolje 
spoznali in povezali in to nam 
je prav gotovo uspelo. Ko smo 
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v petek zvečer prispeli, smo se 
razporedili po sobah. Sledila 
je večerja, večerna molitev 
in igra morilca. V soboto 
smo dan začeli z molitvijo 
in zajtrkom, sledila pa je 
predstavitev vseh aktivnosti 
za mlade v naši župniji in 
izven nje. Po kratekm odmoru 
je bilo na vrsti individualno 
premišljevanje ob gradivu 
in nato pogovor v skupinah. 
Sledilo je kosilo, po njem pa 
nekaj predaha. Popoldne nas 
je obiskal gost Janez Meden, ki 
je govoril o katoliškem pogledu 
na LGBT skupnost in odgovarjal 
na polemična vprašanja na to 
temo. Po predstavitvi smo se 
odpravili na večerni sprehod 
po gozdu, kjer smo imeli čas 
za sproščene pogovore pod 
drevesi in ob krasnem razgledu 
na Maribor. Sledil je pogovor 
po skupinah na temo cerkve in 
skupnosti. Dan smo po večerji 
zaključili s skrivalnicami in 
uspavanko. V nedeljo smo 
imeli še sklop o maši, sveto 
mašo in refleksijo, nato pa smo 
pospravili dom in se odpravili 

proti domu. 

Mislim, da smo se na tem 
vikendu vsi imeli zelo lepo 
in se zabavali. Predvsem v 
prostem času, ko smo igrali 
družabne igre, nogomet, 
odbojko … Kljub nekaj 
tehničnim težavam nam je 
vikend uspel in upam, da je 
bilo vsem prijetno, kar je bil 
pa tudi glavni cilj. 

Matej Kosi

ZA ZAPRTIMI VRATI

V petek 8. 12. smo si v dvorani 
pod cerkvijo imeli priložnost 
ogledati dramsko uprizoritev 
Sartrejevega dela Zaprta 
vrata. Glavni poudarek drame 
je na notranjih konfliktih likov, 
ki so ujeti v sobi brez oken, 
s stalno prisotnostjo drug 
drugega. Vprašanje, ki se jim 
pojavlja je, ali so prav oni 
trije tam zgolj po naključju, 
ali je bilo tako mišljeno že 
od samega začetka. Kaj 
kmalu ugotovijo, da v peklu 
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ni naključij. Namen njihovega 
sobivanja je, da so rabelj en 
drugemu.

Skozi dramo se liki večkrat 
zazrejo v sledi svojega 
življenja na zemlji. Ko izgubijo 
vsakršno možnost pogleda 
na stvari, ki so jih pustili 
za seboj, se zavedo da so 
dokončno obtičali v peklu. 
Drama nikoli ne odgovori na 
vprašanje ali se je likom kdaj 
uspelo pobotati, si med seboj 
pomagati in ubežati vročini 
pekla. Vprašanje ostane odprto 
in da s tem gledalcu nekaj v 
razmislek. 

Mladinska gledališka skupina 
z Rakovnika me s svojimi 
uprizoritvami preseneča. 
Pred nekaj leti so odlično 
odigrali Plešasto pevko, dramo 
absurda Eugena Ionesca,  v 
vmesnem času so sami spisali 
in odigrali še eno dramsko igro 
z naslovom  Vrt zemeljskih 
naslad po navdihu slike 
Hieronimu Boscha. Druge si žal 
nisem uspel ogledati, kar zelo 
obžalujem, njihova izvedba 

Zaprtih vrat pa je torej njihova 
tretja drama. Menda bo še 
nekaj predstav, vendar pa 
gotovo ne več tako blizu, kot 
je bilo, ko so gostovali pri 
nas, vprašanje, če bo še kaj 
v Ljubljani. (Vedno pa ostaja 
nekoliko manj dramatična 
vsaj zasilna rešitev: izposoja 
tiskane verzije v knjižnici.)

V pripravo take dramske 
izvedbe gre veliko dela, 
usklajevanja in časa, tako da 
sem za mlade iz mladinske 
gledališke skupine Rakovnik 
zelo vesel, da so skupaj 
spravili tako kakovostno 
izvedbo. Zaslužijo si zares 
veliko pohvalo. Morda pa v 
naslednjih Vrtnicah kakšno 
besedo o peklu … Zaprta 
vrata so namreč dramsko 
delo, ki gledalca težko pusti 
ravnodušnega.

Rok Kastelic
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Na travniku za grajskim hribom 
v deželi, ki ji ne vem imena, 
je živela družina hrčkov. 
Velika, pisana družina. Imeli 

so dolge, moderne rove, 
opremljene s shrambami 
in spalnicami in stranišči 
in celo sobami za goste. 
Imeli so zdravstveno 

oskrbo in stražarje, pa 
gledališče zvezd ponoči in 
koncerte čričkov in kobilic ob 
večerih. Radi so se igrali in 
prepevali, pa tudi klepetali. 
Otroci so, tako kot povsod, 
hodili v vrtce in šole. In tisti, 
ki so se največ naučili, so 

potem pomagali vsem 
ostalim. No, bilo jim 
je lepo, kot je to 
le mogoče v veliki 
družini hrčkov. 
Med hrčki ta živeli 
tudi dve hrčici, Amy 

in Mimy. Bili sta prijateljici 
odkar sta pomnili. Le nekaj 
je motilo njuno veselje nad 
življenjem. Mimy je bila slepa 
že od rojstva. Saj ni bila 
posebno nesrečna zaradi tega. 
Vsi v družini so lepo skrbeli 
zanjo in Amy ji je res prav z 

POVEST 
O DVEH 
HRČICAH
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veseljem pomagala. In vendar 
si je Mimy včasih, ko je bila 
sama ali zvečer preden je šla 
spat, zaželela, da bi lahko kdaj 
šla v gledališče pod zvezdami 
ali videla veselje malih hrčkov, 
ki so se podili po travniku za 
grajskim hribom.
Nekega dne se je Amy 
pripodila okoli vogala, da se 
je kar kadilo. Skoraj se je 
zaletela v Mimy. Bila je čisto 
razburjena.  A̋ si že slišala za 
čudežno vodo? ,̋ je vpila. Mimy 
še ni slišala za čudežno vodo, 
niti ni vedela, kako bi ji le 
ta lahko pomagala. Amy ji je 
navdušeno razlagala, da sta na 
grad prispela dva zelo modra 

moža, da bi svetovala kralju 
v nekih pomembnih zadevah. 
Popoldne pa sta se sprehajala 
po parku in se pogovarjala o 
različnih pomembnih in manj 
pomembnih novicah iz tega 
kraljestva, pa tudi iz tujine. 
Ko sta mislila, da ju nihče ne 
sliši, sta se usedla na klopco 
in eden od mož je pričel 
pripovedovati o čudežni vodi, 
ki izvira neznano kje. Rekel 
je, da je sam srečal moža, ki 
je trdil, da ga je voda iz tega 
izvira pozdravila. ˝Res zdravi 
vse bolezni, ki lahko napadejo 
človeško telo. Prav pravljično 
je tam okoli. Samo zelo dobro 
je skrit in človek pozabi pot 
do tja takoj, ko spet pride 
v znane kraje. Samo to sem 
si zapomnil, da leži nekje 
na severu, pod gorami ,̋ je 
navdušeno pripovedoval. 
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Učena moža pa nista vedela, 
da je, skrita v travi pod 
klopco, Amy pridno vlekla na 
ušesa. Takoj si je mislila:̋ To 
bi bilo nekaj za Mimy. Vredno 
bi bilo poskusiti!˝ Ampak Mimy 
je komaj verjela takšnim 
zgodbam. Bilo jo je strah 
novih, neznanih krajev. Saj bi 
rada kdaj videla, toda…
A Amy ni in ni odnehala. In, 
ko je obljubila Mimy, da jo 
bo povsod vodila s sabo za 
vrvico, se je ta le vdala. Le 
tako je ni bilo preveč strah, 
da bi se kje zgubila ali, da 
bi se poškodovala. ˝Pa naj 
bo ,̋ je rekla. ˝Samo močno 
vrv morava vzeti, tako, ki se 
ne strga prav zlahka ,̋ je še 
dodala. 

Tako 
sta se 

odpravili na pot. Amy je 
hodila spredaj,  Mimy  pa za 
njo. Njuni roki pa sta bili ves 
čas povezani z močno vrvico. 
Hodili sta od mesta do mesta 
in od vasi do vasi, od hiše do 
hiše. Povsod sta spraševali o 
čudežni vodi v skriti dolini. 
A malo ljudi je že slišalo za 
takšno vodo, nihče pa se ni 
mogel spomniti poti do nje. 
Potovali sta že več tednov in 
ves čas sta ostali povezani z 
vrvico. Mimy ni dovolila, da bi 
jo razvezali niti za trenutek. 
Preveč jo je bilo strah novih 
krajev in čudnih zvokov. 
Amy pa je bila vrvica vedno 
manj všeč. Naveličala se je 
vlečenja prijateljice čez celo 
kraljestvo. ˝Vsaj za eno urico 
me spusti! Prooooosim! ,̋ je 
prosila Amy.  Toda Mimy se 
ni dala prepričati. Tako sta 
se čez nekaj dni pošteno in 
glasno skregali. In se kujali. In 
pobotali. Toda pravega vzdušja 
na poti ni bilo več. 
Neke noči, ko so tako lepo 
svetile zvezde, si je Amy rekla: 
˝Samo malo se bom odvezala. 
Da bom lahko zaplesala po 
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tem čudovitem travniku 
in si šla ogledat tisti 
gaj tamle. Samo malo, 
res. Saj Mimy ne bo niti 
čutila, ker spi.̋  In se je 
odvezala in odplesala. 
Potem pa se ni mogla 
več privezati nazaj. 
Nekaj časa je sedela 
in opazovala spečo Mimy. 
Potem pa si je rekla:̋ Saj se bo 
znašla.̋  in je odšla po svoje.
Mimy se je zjutraj zbudila in 
takoj začutila, da je nekaj 
narobe. In seveda je takoj 
ugotovila, da Amy ni nikjer. 
Najprej je bila jezna na 
prijateljico, čez nekaj časa pa 
jo je postalo strah. Ni vedela 
kam naj se obrne. Tako je kar 
nekaj dni ostala na travniku 
po katerem je Amy plesala  
ponoči.  Vendar je morala 
po hrano vedno dalj in dalj. 
Kmalu je ugotovila, da se 
kar dobro znajde s tipanjem 
in sluhom. In tudi vsi, ki jih 
je srečala, so bili prijazni in 

pripravljeni pomagati, če je 
pomoč res potrebovala. Tako 
se je počasi odločila, da sama 
nadaljuje potovanje. Potovanje 
ji je postajalo všeč in nove 
dogodivščine in novi znanci 
je niso več plašili. Tako je 
hodila vedno bolj proti severu 
in goram in počasi so ji ljudje 
in živali povedali dovolj, da je 
našla vhod v dolino čudežne 
vode.
Amy pa je uživala v svoji 
svobodi. Obiskala je vsa 
mesta in si ogledala njihove 
zanimivosti. Zabavala se 
je v zabaviščnih parkih in 
plavala je v morju. Potem pa 
se ji je začela oglašati vest. 
Najprej po tihem, nato pa 
vse glasneje. Pogrešala je 
Mimy in hudo žal ji je bilo, 
da jo je pustila samo. Postalo 
jo je tudi hudo strah, da se 
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ji ni kaj hudega pripetilo. 
˝Le kaj sem mislila, da sem 
jo pustila samo? ,̋ si je kar 
naprej ponavljala. Zato se je 
odločila, da poišče Mimy. In je 
povpraševala po njej kjerkoli  
je lahko. Seveda so se slepe 
hrčice vsi dobro spomnili in 

Amy je Mimy dohitela ravno na 
vhodu v dolino Čudežne vode. 
Ko sta se zagledali, skoraj nista 
mogli verjeti svojim očem. 
Jeza je obe že davno minila, 
strah pa je minil samo Mimy.  
Objem je bil zato dolg in čvrst 
in topel. ˝O, kako vesela sem, 
da sem te našla. Oprosti mi, 
res mi oprosti, ker sem te 
pustila samo! ,̋ je Amy kar 
takoj razlagala Mimy. Ta pa ji 
tudi ni ostala dolžna:̋ Naj ti ne 
bo žal. Le tako sem se lahko 
naučila sama skrbeti zase. In 
s tem sem zelo zadovoljna. 
Oprosti mi ti, še sanjalo se 
mi ni, da sem bila tako tečna 
in zahtevna.̋  Tako sta veselo 

klepetali dolgo v noč in še 
dolgo po tem, ko je njun 
taborni ogenj ugasnil. 
Naslednjega dne sta se skupaj 
odpravili v dolino. Držali sta se 
za roke, če je bilo potrebno, 
drugače pa si je Amy sama 
iskala pot. Toda kmalu ni šlo 

več tako gladko. Tla so postala 
močvirna in bilo je vroče in 
zatohlo. Hrčicama se je vdiralo 
do trebuščkov in marsikateri 
del poti sta morali preplavati. 
Vse je bilo še v redu, ko so 
Mimyna ostra ušesa nekaj 
zaslišala:̋ Pazi Amy, poglej 
okoli! Nekdo se plazi! Ne 
eden, več jih je! ,̋ je zadnji 
trenutek opozorila Mimy. Amy 
je zgrabila Mimy za tačke in jo 
potegnila na majhen otoček, 
porasel z ločjem. Potem se je 
razgledala naokoli. V vodi okoli 
otočka so plavali trije ogromni 
krokodili, ki so bili videti 
pošteno lačni. Prvi je že lezel 
na otoček. Hrčici nista vedeli 
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kam naj pobegneta. Ko sta se 
tako panično ozirali okoli, je 
Amy zagledala kup naplavljenih 
lesenih vej. In je takoj vedela 
kaj z njimi. Skupaj z Mimy 
sta jih nalomili na tri velike 
kole. Bil je že skrajni čas. Prvi 
krokodil je že široko odprl 

svoj smrdljivi gobec. Tedaj pa 
sta mu ga s skupnimi močmi 
podprli s kolom. Enako sta 
storili tudi z drugima dvema 
krokodilom. Na koncu sta bili 
hudo utrujeni od napora in 
dogovarjanja o smeri vlečenja 
in potiskanja. Kar sesedli sta se 
na tla in obmolknili. Krokodili 
pa so besno tacali okoli in 
opletali s svojimi gobci. Tedaj 
se je Mimy spomnila, kako bi si 
lahko olajšali prehod močvirja. 
Zajahali sta največjega 
krokodila in mu obljubili, 
da ga rešita zoprnega kola, 
če ju popelje čez močvirje. 
Seveda se je strinjal. Pot 
čez nepregledno močvaro je 

bila zdaj vsaj hitra, če že ne 
prijetna. Ko ju je krokodil 
odložil na suho, sta mu na kol 
zavezali dolgo vrv, ki sta jo 
spletli iz srobota. Odmaknili 
sta se kolikor je le dopuščala 
vrv, potem pa močno potegnili 
in stekli. Ob krokodiljem 

jeznem godrnjanju se še 
obrnili nista. 
Pot se je zdaj dvigala in 
postajala vse bolj kamnita. 
Mimy je zdaj potrebovala več 
pomoči in zato sta napredovali 
počasneje. Po dolgem lazenju 
po ostrih skalah, sta prispeli 
do ozke temne soteske. Videti 
je bilo kot, da vanjo nikoli 
ne posije sonce. Mimy tega 
sicer ni videla, je pa dobro 
čutila hlad iz soteske. Čisto ob 
steni soteske sta se previdno 
odpravili naprej. Kakšno urico 
je šlo kot po maslu. Potem 
pa ju je ustavil močan smrad, 
ki je prihajal okoli ovinka. 
Bil je tako močan smrad, 
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da nista zmogli niti koraka 
naprej. Amy je zato splezala 
po steni soteske kolikor je 
zmogla visoko. Od tam je 
lahko pogledala okoli ovinka. 
Zagledala je ogromnega 
spečega trola, ki je zavzel dno 
cele soteske. Ko se je spustila 
nazaj in Mimy razložila kar je 
videla, sta dolgo razmišljali 
kaj naj. Vse rešitve, ki sta si 
jih izmislili so bile slabe. Tako 
sta izbrali tisto, ki se jima 
je zdela najbolj izvedljiva in 
še ta je zahtevala zvrhano 
mero poguma in iznajdljivosti. 
S suho travo sta si zamašili 
nosova. Tako je smrad postal 
znosen, dihanje pa je bilo 
močno oteženo. ˝Greva! ,̋ sta 

si zašepetali, se prijeli za roke 
in se odplazili okoli ovinka. 
Kmalu jima je bilo žal, da si 
nista zamašili še ušes, kajti 
trol je smrčal strašno naglas. 
Počasi sta lezli čez trola. Bil je 
res ogromen in majhni hrčici 
sta imeli veliko težav preden 
sta zlezli nanj, saj Mimy ni 
nič videla, pa še umazanija 
se je lepila nanju in dlake na 
trolu so bile kot neprehodna 
džungla. Najtežje je šlo mimo 
nosu, saj ju je sapa kot močan 
vihar odnašala nazaj. Potem 
pa je le prišel še zadnji spust 
po umazani grivi las in bili sta 
na drugi strani. Po tiho sta se 
odplazili stran in šele, ko sta 
prišli iz soteske, se je zaslišal 
glasen:̋ Huraaaa!˝iz dveh 
hrčjih grl.
Zdaj se je pred njima 
razprostiral velik svetel gozd, 
ki je bil res prijeten. Sapica 
je nežno pihljala, sonce je 
toplo sijalo in na obronku 
so rasle res slastne jagode. 
Amy in Mimy sta se do sitega 
najedli. Saj sta si res zaslužili. 
Potem pa sta se z veseljem 
odpravili naprej. Toda že po 
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nekaj minutah se je Mimy 
ustavila. Č̋udno ,̋ je rekla, 
n̋ič ne slišim. To je res zelo 

nenavadno!˝ In že je Amy 
zavpila od strahu na vse grlo: 
˝Duh! Mimy, poglej kako velik 
in strašen duh!˝ Mimy pa ga ni 
videla in se zato tudi ustrašila 
ni. Duh je odlebdel mimo in 
Amy se je kar tresla od strahu. 
Zato ji je Mimy predlagala, 
da zapre oči in jo prime za 
roko.  Tako sta se skupaj tipaje 
prebijali skozi gozd. Zdaj je 
bila Amy tista, ki ni bila vajena 
hoje v temi in jo je bilo strah. 
Če je odprla oči je videla 
strašne duhove, ki jih okrog 
nič ni, znotraj so pa votli, če 
pa je mižala, se je oklepala 
Mimyne roke in se spotikala 
čez korenine. Nekajkrat je 
prav pošteno padla. Taka hoja 
je počasna in boleča. Bila je 
že noč, ko sta začutili, da sta 
prišli na čisto, vendar tega 
niti nista opazili, ker je Amy 
mižala tako močno, da so se ji 
oči solzile. Ko sta se ustavili in 
je bil gozd duhov za njima, sta 
se ulegli pod grm in zaspali kot 
ubiti.

Zbudilo ju je veselo žuborenje 
vode iz majhnega slapa, ki je 
napajal tolmun. Prejšnji večer 
ga še opazili nista, tako sta 
bili utrujeni. Voda v tolmunu 
je bila hladna in kristalno 
čista. Poleg tolmuna je sedela 
vodna vila in se jima veselo 
smehljala. ˝Pričakovala sem 
vaju že. Gozdni kentavri so mi 
že včeraj sporočili, da bomo 
dobili obiskovalki.̋  Potem ju 
je povabila, naj se napijeta 
vode iz tolmuna. Voda ju je 
okrepčala in Mimy si je z njo 
tudi umila oči. Spregledala 
ni takoj. Skozi ves dan so se 
njene oči počasi navajale na 
svetlobo in oblike. Potrebovala 
je kar nekaj vaje, da se je 
naučila hoditi in odmerjati 
razdalje. Vendar ji noben 
napor ni bil odveč. Saj ji že 
prej ni bil, saj se je naučila, da 
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si srečen le, če se sam trudiš 
za lepoto svojega življenja. 
Pa tudi to je okusila, kako 
lepo je pomagati drugim tudi, 
če imaš sam kakšno težavo. 
Težave so v glavi in srcu in, ko 
jih tam premagaš, jih ni več. 
Amy se je veselila s prijateljico 
in njun smeh zvečer, ko sta 
se odpravljali v gledališče pod 
zvezdami, se je slišal prav 
po vsem gozdu in soteski in 
močvirju.
Naslednji dan sta se odpravili 
domov. Saj sta ga obe že 
dobro pogrešali. Vodna vila 
jima je povedala še dve 
pomembni stvari. Njun smeh 
je pregnal duhove in trola in 
krokodile v njihova skrivališča 
vsaj za en dan. Tako bosta 
lahko varno prišli iz doline 
Čudežne vode.  In dala jima 
je čarobni zemljevid, ki sta 

ga lahko videli le oni. Kazal je 
pot do vhoda v dolino. Tako 
bosta lahko pomagali še komu 
v težavah, po dolini si mora pa 
vsak sam utreti pot.
Amy in Mimy sta prepevali vso 
pot do doma. Počutili sta se 
varni in sprejeti in svobodni. 
Vedeli sta, da sta se na 
potovanju veliko naučili. Doma 
so ju z veseljem sprejeli in 
pripravili pravo rajanje in kres 
in ples. Hrčici st morali stokrat 
povedati kaj sta doživeli. 
Vsem sta priporočali podobna 
potovanja, ker se mora take 
stvari naučiti vsak sam. In tudi 
zemljevid sta veliko uporabljali 
in je zdaj že ves zmečkan. 
Poti po dolini pa nista nikoli 
nikomur opisovali. Saj nista niti 
vedeli, če je še vedno enaka.

Mateja Jakob
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ISKALNICA

V vsaki povedi poišči eno od 
naštetih besed, povezanih 
z božičem. Skriva se lahko 
znotraj ene daljše besede, 
lahko pa tudi v dveh ali treh 
besedah.

Primer: 

HEROD: Pesnikove stiHE RODijo 
njegova nežna čustva. 

Besede: JEZUS, MARIJA, 
JOŽEF, GAŠPER, MIHA, 
BOLTEŽAR, KADILO, MIRA, 
ZLATO

Pripravila si je polno kad 
ilovice in vode za bolj čisto ter 
gladko kožo.

Če imaš zobobol, te žareče 
opominja ob vsakem ugrizu.

Volilna pravica je z ustavo 
zaščitena.

Če se piščance dobro krmi, 
rastejo mnogo hitreje.

Brskal je po omari, jaslic pa ni 
našel.

»Tuzla, to ti je mesto!«

»Mi lahko prosim pomagaš? 
Perilo je treba obesiti.«

»Ste slišali? Igrajo že fanfare, 
kralj prihaja!«

»Bo oddajo vodil Boštjan 
Romih? Ali pa morda Tin 
Vodopivec?«

pripravila Meta in Rok Kastelic



GLASILO ŽUPNIJE 

SV. TEREZIJE DETETA JEZUSA 

LJUBLJANA KODELJEVO

Za SVETI KRST Vašega otroka se dogovorite z do-
mačim župnikom. Na srečanje prinesete izpisek iz 
rojstne matične knjige in družinsko knjižico, ki ste 
jo prejeli ob cerkveni poroki in izjavo o botrstvu. 
Na srečanju se bomo poglobili v pomen in potek 
zakramenta svetega krsta, zato so na srečanje va-
bljeni tudi botri.

BOTER pri krstu ali birmi je lahko odrasel in zgle-
den katoličan. To pomeni, da je prejel zakramen-
te (krst, spoved, obhajilo, birmo, cerkveno poro-
ko), redno hodi k nedeljski sveti maši in ne živi v 
izven-zakonski skupnosti. 

Za ZAKRAMENT SVETE POROKE se oglasite v do-
mači župniji vsaj dva meseca pred poroko, da 
uredimo predporočni zapisnik. Zanj potrebujete 
krstno-samski list, ki ga dobite v župniji Vašega 
krsta in ne sme biti starejši od šestih mesecev. 
Pred poroko morate opraviti tečaj priprave na za-
kon (tečaj za zaročence). Na drugem srečanju se 
pripravimo na potek obreda poroke. Pred poroko 
je zelo priporočljivo, da oba zaročenca opravita 
tudi zakrament svete spovedi.

Za POGREB Vašega dragega pokojnika se najprej 
dogovorite na Žalah, potem pa se oglasite v župni-
ji, v kateri je pokojnik živel. S seboj prinesete do-
kumente o pokojniku, Z župnikom se boste pogo-
vorili o poteku krščanskega pogreba. Ob pogrebu 
se priporoča, da se za pokojnika darujejo pogreb-
na sveta maša, sveta maša 7. dan po pogrebu in 
sveta maša 30. dan po pogrebu. Prav tako se pri-
poroča, da se za pokojnika daruje sveta maša vsaj 
enkrat letno (na obletnico smrti). Namesto cvetja 
in sveč na grob lahko darujemo za svete maše, 
za potrebe cerkve ali druge dobrodelne namene.

OBHAJILO ZA BOLNIKE se deli na prve petke v 
mesecu. Če želite opraviti sveto spoved, prejeti 
sveto obhajilo ali zakrament BOLNIŠKEGA MAZI-
LJENJA na domu pokličite župnika. Prav tako pa 
se lahko z župnikom dogovorite za reden mesečni 
obisk na domu.

izdala: ŽUPNIJA LJUBLJANA – KODELJEVO
Ob Ljubljanici 34, 1000 Ljubljana
odgovarja: Grega Valič, SDB
telefon: 041 261-870
e-pošta: zupnija.kodeljevo@gmail.com
spletna stran: kodeljevo.donbosko.si
oblikoval: Primož Antloga

ŽUPNIJSKA PISARNA
Uradne ure so v torek, sredo in četrtek od 14.00 
do 15.00 ure in vsak dan po sveti maši. Po dogovo-
ru se lahko oglasite tudi izven uradnih ur.

SVETE MAŠE
med tednom: 7.30 in 19.00 
ob nedeljah: 8.30, 10.00 in 19.00

Hvala vsem piscem!

Rok za oddajo člankov za 

Vlikonočne Vrtnice je do 

PETKA, 15. 3. 2024, na naslov: 

marinko.urban@gmail.com.

Obilo navdiha!


